

國立中興大學學生學術論文獎勵辦法
National Chung Hsing University Regulations Governing the Student Research Article Award

中華民國 93 年 10 月 27 日第 307 次行政會議訂定
October 27, 2004 Formulated in the 307th Administrative Meeting
中華民國 96 年 3 月 21 日第 326 次行政會議修正通過
March 21, 2007 Amended in the 326th Administrative Meeting
中華民國 98 年 9 月 16 日第 346 次行政會議修正通過
September 16, 2009 Amended in the 346th Administrative Meeting
中華民國 100 年 6 月 22 日第 363 次行政會議修正通過
June 22, 2011 Amended in the 363rd Administrative Meeting
中華民國 101 年 2 月 22 日第 368 次擴大行政會議修正通過
February 22, 2012 Amended in the 368th Extended Administrative Meeting
中華民國 102 年 9 月 4 日第 380 次行政會議修正通過
September 4, 2013 Amended in the 380th Administrative Meeting
中華民國 107 年 6 月 20 日第 416 次行政會議修正通過(全份條文)
June 20, 2018 (All articles) Amended in the 416th Administrative Meeting
中華民國 112 年 6 月 21 日第 456 次行政會議修正通過(第 2、4、5 條)
June 21, 2023 (Articles 2, 4, and 5) Amended in the 456th Administrative Meeting
中華民國 113 年 1 月 10 日第 460 次行政會議修正通過(第 3 條)
January 10, 2024 (Article 3) Amended in the 460th Administrative Meeting
中華民國 113 年 5 月 15 日第 463 次行政會議修正通過(第 4 條)
May 15, 2024 (Article 4) Amended in the 463rd Administrative Meeting

第一條 本校為鼓勵學生積極從事研究，提升學術水準，強化研究型大學基礎，對研究表現卓越之學生給予獎勵，特訂定本辦法。

Article 1 The National Chung Hsing University (hereinafter referred to as the University) has formulated these Regulations to reward students with prominent research achievements in hopes to encourage students' involvement in research, promote academic studies and strengthen the foundation of the University as a research university.

第二條 本項獎勵所需經費由本校「學生公費及獎助學金」、年度建教合作計畫結餘款及高教深耕計畫經費支應。

Article 2 This award is sponsored by public funds and scholarship funds of the University, and the remaining balances of sponsored research projects and Higher Education

Sprout Project for the year.

第三條 本項獎勵金申請須符合下列各項規定：

Article 3 Application for the award shall meet the following standards:

一、論文須為發表於 SCIE (Science Citation Index Expanded) 、SSCI (Social Sciences Citation Index) 、A&HCI (Art & Humanities Citation Index) 之完整學術期刊論文(Full Article)。

I. The research article must be a full article published in SCIE (Science Citation Index Expanded), SSCI (Social Sciences Citation Index), or A&HCI (Art & Humanities Citation Index).

二、申請時申請人須為本校在學學生且申請獎勵之論文須於就讀本校時所發表。論文標頭須註明「國立中興大學」(National Chung Hsing University)。

II. The research article shall be published when the applicant is still a student of the University. The header of the research article shall note "National Chung Hsing University."

三、申請人須為論文之第一作者或通訊作者，且符合下列各款規定之一：

III. The applicant must be the first or corresponding author of the research article and meet any of requirements in the following subparagraphs:

(一) 申請人為第一作者時，論文通訊作者必須為本校教師、研究人員或本人，否則獎勵金減半計算。

(I) When the applicant is the first author, the corresponding author shall be a faculty member or researcher of the University, or the applicant him or herself. Otherwise, the applicant may only be entitled to half of the award.

(二) 申請人為通訊作者時，論文作者必須名列本校教師或研究人員，否則不符申請資格。

(II) When the applicant is the corresponding author, one of the other author of the article shall be a faculty member or researcher of the University. Otherwise, the applicant shall not be eligible to apply for the award.

(三) 申請人非第一作者，但論文註明與第一作者相同貢獻者，依列第一作者人數比例計算獎勵金，且論文作者必須名列本校教師或研究人員，否則獎勵金減半計算。

(III) If the applicant is not the first author but the research article notes his or her contribution as equivalent to that of a first author, the award shall be calculated based on the number of first authors listed. Also, one of the other authors of the article shall be a faculty member or researcher of the University. Otherwise, the applicant may only be entitled to half of the award.

(四) 申請人非通訊作者，但論文註明與通訊作者相同貢獻者，依所列通訊作者人數比例計算獎勵金，且論文作者必須名列本校教師或研究人員，否則不符申請資格。

(IV) If the applicant is not the corresponding author but the research article notes his or her contribution as equivalent to that of a corresponding author, the award

shall be calculated based on the number of corresponding authors listed. Also, one of the other authors of the article shall be a faculty member or researcher of the University. Otherwise, the applicant is not eligible to apply for the award.

第四條 本辦法第三條所稱期刊論文及獎勵金，依審查時 JCR 最新公告計算，其合於下列任何一項者：

Article 4 Journal articles and awards mentioned in Article 3 herein are calculated based on the latest Journal Citation Reports (JCR) at the time of the review and meet one of the following requirements:

一、甲類論文：依審查時 JCR 最新公告計算論文期刊影響係數 (IF) 四捨五入取至小數點後一位。

I. Type A articles: The Journal Impact Factor (JIF) is calculated based on the latest JCR, rounded to one decimal place.

第一級：影響係數 ≥ 15 者，每篇獎勵金新臺幣五萬元。

Level 1: For each article with a JIF ≥ 15 , an award of NT\$50,000 shall be given.

第二級：影響係數 ≥ 10 且 < 15 者，每篇獎勵金新臺幣三萬元。

Level 2: For each article with a JIF between ≥ 10 and < 15 , an award of NT\$30,000 shall be given.

二、乙類論文：依審查時 JCR 最新公告計算論文期刊所屬領域之排名百分比。

II. Type B articles: JIF ranking percentile in its field based on the latest JCR.

第一級：排名 $\leq 1\%$ 者，每篇獎勵金新臺幣五萬元。

Level 1: Those ranked $\leq 1\%$ shall receive an award of NT\$50,000 per article.

第二級：排名 $> 1\%$ 且 $\leq 10\%$ 者，每篇獎勵金新臺幣三萬元。

Level 2: Those ranked $> 1\%$ and $\leq 10\%$ shall receive an award of NT\$30,000 per article.

第三級：排名 $> 10\%$ 且 $\leq 25\%$ 者，每篇獎勵金新臺幣二萬元。

Level 3: Those ranked $> 10\%$ and $\leq 25\%$ shall receive an award of NT\$20,000 per article.

第四級：排名 $> 25\%$ 且 $\leq 50\%$ 者，每篇獎勵金新臺幣一萬元。

Level 4: Those ranked $> 25\%$ and $\leq 50\%$ shall receive an award of NT\$10,000 per article.

第五級：排名 $> 50\%$ 者，每篇獎勵金新臺幣三千元整。

Level 5: Those ranked $> 50\%$ shall receive an award of NT\$3,000 per article.

三、丙類論文：刊登於 SSCI 期刊者，依甲類或乙類論文標準之 1.5 倍計算獎勵金。

III. Type C articles: For those published in SSCI, the award shall be calculated based on 1.5 times that of a Type A or B article.

四、丁類論文：刊登於 A&HCI 之期刊者，每篇獎勵金新臺幣五萬元。

IV. Type D articles: Those published on A&HCI will receive an award of NT\$50,000 per article.

五、戊類論文：刊登於國家科學及技術委員會臺灣人文及社會科學核心期刊，含人文學核心期刊(TCIcore-THCI，簡稱 THCI)及社會科學核心期刊(TCIcore-TSSCI，簡稱 TSSCI)，屬第一級者每篇獎勵金新臺幣三萬元，第二

級者每篇獎勵金新臺幣二萬元。前述期刊及分級，依審查時國家科學及技術委員會人文社會科學研究中心最新公告為準。

V. Type E articles: For publications on National Science and Technology Council's core journals, including Taiwan Humanities Core Index (THCI) and Taiwan Social Sciences Core Index (TSSCI), an award of NT\$30,000 shall be given for level 1 articles and NT\$20,000 for level 2 articles. The aforementioned articles and levels shall be determined based on the latest announcements by the Research Institute for the Humanities and Social Sciences, National Science and Technology Council at the time of the review.

同一篇期刊論文申請獎勵依上述類別擇一，不得重複領取。

Each article applied may only get one award according the types above. No duplicated application is allowed.

第五條 申請期限：學術論文於接受後或刊登後一年內提出申請，另於休學期間發表者，應於復學後一年內提出申請，逾期不予受理。

Article 5 Application deadline: Applications for the award shall be submitted within one year after acceptance or publication. Applicants who publish their articles during suspension of studies shall apply for the award within one year of reenrollment.

第六條 申請程序：申請時須填寫申請書並檢附學術期刊論文抽印影本（以接受刊登證明函正本申請者，須檢附定稿之論文），經指導老師簽名推薦後送請系所主管、院長核定轉學務處生活輔導組彙整，按月造冊依程序辦理請款。

Article 6 Application procedures: Applicants shall fill out the application form and submit it with a reprint of the article (applicants who apply with an acceptance letter shall also submit the final manuscript). The applicants shall obtain the signed recommendation of the advisor, approval of the head of department/institute and college dean before forwarding the application to the Student Life Division, Office of Student Affairs for monthly compilation and request for disbursement accordingly.

第七條 通過本獎勵辦法審查之學生仍得申請其他獎助學金。

Article 7 Students who get this award may still apply for other scholarships or awards.

第八條 獲獎勵之論文如經確立有違反學術倫理之情事，撤銷其獎勵，並追回獎勵金。

Article 8 If any of the articles are found to be in violation of academic ethics, and the award shall be rescinded and repaid.

第九條 本辦法經行政會議通過後實施，修正時亦同。

Article 9 These Regulations are formulated and implemented upon approval in the Administrative Meeting. The same shall be applicable to any amendment hereof.